
 PRESENT PERFECT = PREDPRÍTOMNÝ ČAS 

 vyjadrujeme ním doterajšie zážitky a skúsenosti, bez udania, kedy sa udiali 

(past simple: I was in NY last summer.       present perfect: I have been to NY.) 

  pomocné sloveso have/has + past participle () 

                      

                  neprekladáme ho                        3. tvar z tabuľky, pravidelné slovesá koncovka –ed  

               zápor: haven´t/hasn´t                               je vždy rovnaké 

 

nepravidelné slovesá: 

see – seen – I have seen a UFO. = Videl som UFO. 

be – been – We have been to NY. = Boli sme v NY. 

win – won- He has won a competition. – On vyhral súťaž. 

take – taken – Pupils have taken the test. – Žiaci písali test. 

do – done – What have you done? – Čo si urobil? 

ride – ridden . I have ridden a horse. – Jazdil som na koni. 

fall – fallen – She has fallen of a bike. – Spadla z bicykla. 

meet – met – We have met Peter Sagan. – Stretli sme P. Sagana. 

drive – driven – Pete has driven a motorbike. – Peťo jazdil na motorke. 

fly – flown – My ant has flown in a ballon. – Moja teta letela v balóne. 

give – given – I have given some money to a homeless. – Dal som peniaze bezdomovcovi. 

                   


